
REFERAT 

14. december 2023 

Kl. 17:00 -19.30  

Skolebestyrelsesmøde 

 

 

 

Medlemmer 

Forældre 

 

 

 

Elever 

 

Medarbejdere 

 

Ann Dorte G. Davidsen, Johnny Hejdemann, Christine 

Skovgaard, Sandra Schødt Nøddebo, Mads Kristensen,  

Mette S. Nielsen, Signe Andersen, René Jensen 

 

Nora 9.e, Maja 9.e, Ayla 8.a 

 

Louise Rødkilde, Trine Ø. Taylor, Kim A. Rasmussen  

 

Inviterede 

Ledelse 

 

 

Politisk 

 

Distriktsskoleleder Nana H. Walbum 

Pædagogiske leder Gitte Aggerholm 

 

Peter Als 

 

O = Orientering / B = Beslutning 

 

Afbud: Nora, Christine, Sandra, Mette, Gitte 

 

17:00 – 17:30 

 

Besøg af BFO-leder – Kien Mikkelsen (O) 

 Tilsyn med BFO-området 

Kien fremlagde følgende overskrifter i forhold til arbejdet med de 

fem BFO – afdelinger:  

 Fakta om afdelingerne (indskrevne elever mm.) 

 Indholdet i forældrefolderen hvor BFO præsenteres 

 Traditioner i BFO 

 Arbejdet med at være én BFO på 5 matrikler 

 Kompetenceplanen for personalet 

 

Alle 

 

17:30 – 17:45 

 

JULEFROKOST 

 

 

Alle 

17:45 – 18:00 Faste punkter 

Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt 

Godkendelse af referat fra seneste møde 

Referatet blev godkendt 
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Kort orientering (O) 

 Skolens ledelse 

Der kommer stillingsopslag ud til indskolingen på RO og 

mellemtrinnet på RO til en ledig stilling i hver stilling. Der er netop 

ansat en ny børnehaveklasseleder til Lundebjerg (det er en BFO-

pædagog, der har fået jobbet). Den nye indskolingsleder på RO 

hedder Julie Winther-Poupinel og kommer fra en stilling som 

afdelingsleder på Mørkhøj Skole. Vi er i gang med et arbejde 

omkring organiseringen af den afdeling, da der er mange elever 

og medarbejdere. Vi arbejder med tanken om et 

indskolingslederteam som en del af skoleledelsen. Ledelsen er 

fuldtallige igen pr. 1. januar 2024. 

 

 Medarbejdere 

Alle stillinger på BFO LU er nu besat. Der bliver arbejdet med social 

kapital (APV) i alle afdelinger. Målingerne er generelt rigtig gode. I 

dag har alle 7. klasserne fra begge matrikler været på tur sammen i 

København på brætspilscafe. Der har også lige været kids volley 

for hele 5. og 6. årgang.  

 

 Forældrerepræsentanter 

Ingen bemærkninger 

 

 Politisk deltager 

1. januar kommer den nye lov Barnets Lov, hvor barnets stemme 

kommer til at fylde meget mere. Den vil nok påvirke arbejdet især 

med arbejdet omkring børn i udfordringer.  

 

Der arbejdes med indholdet til en fælleskonference for alle 

skolebestyrelser i kommunen den 8.-9. marts 2024. 

 

Peter orienterede om, at der har været behandlet en henvendelse 

fra en anden skole omkring at lukke nogle bestemte internetsider 

for eleverne. Kommunen undersøger, hvad det koster og hvordan 

det kan evalueres efterfølgende. Det kan få betydning for de 

andre skoler i kommunen.  

 

1. maj 2024 er den nye daginstitution færdig i Skovlunde. Villa Blide 

overgår herefter til distrikt Baltorp.  

 

Der kommer ny direktør i Ballerup, da Anne Vang har fået nyt job. 

Den forventes besat 1. maj 2024. Eik Møller fungerer som direktør for 

hendes område i perioden frem til ansættelse.  

 

 

Ledelsen 

Medarbejdere 

Forældre 

Politiker 

   

18:00 – 18:20 Status på udvidelsen af afd. Lundebjerg (O) 

Status ift. udvidelse af afd. Lundebjerg, og hvordan 

skolebestyrelsens pejlemærker er tænkt ind. 

Nana fremlagde inddragelsesfasen omkring udvidelsen af afd. LU, 

og hvordan pejlemærkerne er tænkt ind i ombygningen.  

På LU administrationsgangen hænger der plancher, hvor man kan 

se processen og beslutninger. 

Skoleledelsen 
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18:20 – 18:30 Nyt fra Elevrådet (O) 

Nyt fra Elevrådet 

Sund Skolemad har været på besøg i elevrådet for at drøfte 

ordningen og kvaliteten af maden. Elevrådet var positive. Elevrådet 

vil gerne have besøg af Nana. Nana skriver til dem, hvis hun 

kommer til mødet og med hvilke punkter. 

 

Eleverne 

18:30 – 18:40 

 

 

 

 

 

Møde med kontaktforældre (B) 

 Ann Dorte, René og Mette præsenterer oplæg til agenda  

til kontaktforældremødet den 31. januar kl. 17.00 – 18.00. 

 Forslag til agenda:   

o ”Hvordan gør man forældre interesseret i at være med i 

Skolebestyrelsen?”   

o Orientering om udvidelse af afd. Lundebjerg 

o Ordet er frit 

Bestyrelsen beslutter hvad agendaen skal indeholde. 

 

Arbejdsgruppen er kommet med dette bud på en dagsorden:  

 Hvad er skolebestyrelsen, og hvad arbejder den med?  

(brug forældrefolderens indhold) 

 Orientering om skolens budget for 2024 og processen bag  

 Orientering om principper 

 Hvordan kan I blive interesserede i at deltage i 

skolebestyrelse arbejdet 

 Evt. 

 Hvilke emner vil I gerne høre om til næste møde?  

 

I indkaldelsen kunne indholdet fra forældrefolderen sættes ind 

(afsnittet om skolebestyrelsen). Der bliver også skrevet i indkaldelsen, 

at forældrene kan sende punkter inden mødet. 

 

Rene ønskede, at der i dagsordenen til kontaktforældremødet skulle 

stå, at der bliver informeret om sparekataloget. Sparekataloget 

(prioritering af områder), er det katalog som lå til grund for det nu 

politisk vedtagende budget 2024, og hvor Skolebestyrelsen afgav 

høringssvar til. Der var en afstemning om man vil have 

sparekataloget med.  

 

Nana sender dagsordenen ud til alle forældrene, når Rene har 

sendt et link til afvikling af mødet på Teams. 

 

Rene sender materialet til mødet til hele bestyrelsen senest d. 28. 

januar kl. 15.00. 

 

Ann Dorte 

Rene 

Mette 
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18:40 – 19:10 Gennemgang af udkast til revideret årshjul (O/B) 

Se bilag 1 – Årshjul 

Se bilag 2 – Tilsyn af principper 

Første udkast til revideret årshjul 

 Gennemgang og grove justeringer 

 Hvad mangler der at komme på årshjulet? 

 

Kontaktforældremøde 

 Hvor ofte? 

Det er et ønskes om, at der afholdes kontaktforældremøde to 

gange om året. Det forsøges placeres primo september og primo 

marts. 

 

Forældremøder (hvor skal bestyrelsen være synlig, og med hvad?) 

 Indskoling (0. eller 1. klasse)  

 Mellemtrin (4. klasse) 

 Udskoling (6. eller 7. klasse) 

Drøftes videre på næste bestyrelsesmøde. 

Hvad er målet med at Skolebestyrelsen er repræsenteret på 

forældremøder, og hvor giver det bedst mening at deltage? 

 

Tilsyn af principper (se bilag – Tilsyn af principper) 

 Prioritering og plan for tilsyn – vil vi føre tilsyn med alle principper 

hvert år, og i hvilken rækkefølge? 

Princippet om skoledagens længde bliver det første princip til 

revidering. Det kommer på kommende bestyrelsesmøde.  

Et princip skal revideres hvert 2. eller 3. år. Det bliver afviklet 

løbende, så vi når alle principper igennem.  

Johnny og Nana laver en prioriteret rækkefølge for tilsynet på 

nuværende principper på baggrund af bestyrelsens kommentarer til 

mødet i dag, og indarbejder det i årshjulet. 

Der blev sat navne på, hvem der laver udkast til revidering af 

princippet. Den opdaterede principliste sendes ud med referatet. 

Når der er en fungerende proces for tilsyn af eksisterende 

principper, så igangsættes udarbejdelse af nødvendige og 

ønskede processer.  

 

Skolebestyrelsens arbejdsdag/-weekend 

 Hvad er behovet? 

Planlægges efter behov. Datoen sættes fra starten i den 

kommende mødekalender for skolebestyrelsens møder for det 

kommende skoleår. 

 

Skoleforum – hvornår på året (afvent svar fra kommunen) 

 Forberedelse/input fra skolebestyrelsen på agenda 

 Referat og opsamling efter Skoleforum 

Johnny 
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Datoer udmeldes løbende fra kommunen, og indarbejdes i 

Skolebestyrelsens dagsordener, således at agendaen til Skoleforum 

behandles på Skolebestyrelsens møde inden. 

 

Der laves et opdateret årshjul til næste bestyrelsesmøde.  

  Der forslås, at der i årshjulet også føres tilsyn med PILOT – torsdage. 

19:10 – 19:30 Tilsyn af anti-mobbe strategi (O/B) 

Se bilag 3 – Anti-mobbe strategi 

 December mødet – Forældrerepræsentanter bedes forholde sig 

overordnet til hvad de en anti-mobbe strategi skal kunne, og 

give dette input videre på mødet (retning for arbejdet) 

 Januar mødet – behandling (inkl. input fra MED-udvalg) 

 April mødet – behandling (inkl. udkast fra MED-udvalg) 

 Juni mødet – beslutning  

 

Johnny 

   Bestyrelsens første kommentarer til den nuværende antimobbestrategi: 

 Det er meget fagligt beskrevet 

 Der mangler værdisynet 

 Der mangler vejledning og en retning på handlinger – de forskellige 

trin 

 Der kan indhentes inspiration fra DCUM, så det læner sig op ad 

deres principper 

 Elevperspektivet skal indgå 

 Definitionen af mobning skal stå tydeligt frem 

Hvis forældrerepræsentanterne har yderligere bemærkninger til 

antimobbestrategien, så skal der skrives i en fælles Aulatråd til hele 

bestyrelsen senest 21. december 2023, således at MED-udvalget har en 

overordnet retningen at tale ud fra inden næste Skolebestyrelsesmøde. 
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Emner til behandling på fremtidige skolebestyrelsesmøder (ikke prioritet rækkefølge) 

 

Emne  

Årshjul 

– Opdaterer og tilret jf. officielle leverancer 

Lovpligtige principper 

– Identificere de manglende 

– Lav en plan for udarbejdelse  

Mulige principper  

– Identificere behov og ønsker 

– Lav en plan for udarbejdelse 

Tilsyn af principper 

– Prioritering og plan for tilsyn 

Forældreinddragelse 

– Dialog om behov og ønsker 

Skolefritidsordning 

– Dialog om inddragelse af skolefritidsordning (BFO, Fritter, ungdomsklub osv.), sikre et 

fælles arbejde før, under og efter skoledagen.  

Dialog om digitaladfærd  

- Hvad skal digitale medier bruges til, og i hvor stort omfang skal det være en del af 

undervisningen og dagligdagen i skolen (skoletid, frikvarter, fritidsordning) - skole medier / 

privat medier 

Opfølgning på ”Pilot torsdage” 

– Hvordan går det, hvad får børnene/lærer/pædagoger ud af det, hvad har ændret sig 

siden det startede – får vi mere end 20% læring ud af at bruge 20% tid? 

Opfølgning på klassedannelse i 6.-7. klasse 

- Erfaringer og status fra de seneste år 

Gallafest på Skovlunde Skole 

- Dialog om skolens rolle i Gallafest i 9. klasse 

Fremtidens Skolebestyrelse 

- Hvilken rolle har man som medlem af Skolebestyrelsen? 

- Hvordan gør man bestyrelsesarbejdet interessant for forældre på skolen. 


